
Protokół Nr LVI/2014

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim 

w dniu 11 września 2014 r.

LVI Sesja  czwartej  kadencji  Rady Powiatu  w Nowym Mieście  Lubawskim odbyła  się  

11 września 2014 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi

załącznik nr 1 do protokołu. 

Ad. 1 

Otwarcie LVI Sesji Rady Powiatu

Obrady  rozpoczęły  się  o  godz.  1300,  a  zakończyły  ok.  godz.  1430.  Obrady  otworzyła  

i prowadziła Przewodnicząca Rady Powiatu Zofia Andrzejewska.

Przewodnicząca przywitała wszystkich przybyłych na sesję. Na sesji obecni byli:

-     radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2), 

- Skarbnik Powiatu - Halina Bartkowska, 

- Sekretarz Powiatu – Ewa Kalisz – Górzkowska,

- Radca Prawny – Maciej Sikorski,

- Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych – Ryszard Kłosowski, 

Obradom przysłuchiwała się p. Dorota Styborska z „Gazety Nowomiejskiej”.

Przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad, Przewodnicząca przekazała radnym dwie ważne

informacje:

- oświadczenia majątkowe należy składać do 19 września, 

- kolejna sesja Rady Powiatu odbędzie się 24 września.

Ad. 2 

Stwierdzenie quorum

Na podstawie  listy  obecności  Przewodnicząca  stwierdziła,  że  aktualnie  w  sesji  uczestniczy  16

radnych,  co  stanowi  quorum,  przy  którym  Rada  może  obradować  i  podejmować  prawomocne

uchwały. Nieobecny był Wicestarosta Marcin Buliński.

Ad. 3

Powołanie Sekretarza obrad

Przewodnicząca zaproponowała, aby Sekretarzem obrad był p. Bogumił Kurowski. Przewodnicząca

zapytała czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. Radny Kurowski wyraził

zgodę.
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Przewodnicząca  zapytała  kto  z  radnych  jest  za  przyjęciem  kandydatury  radnego  na  sekretarza

obrad. W głosowaniu wzięło udział 16 radnych. Wszyscy głosowali „za”.

Ad. 4

Przyjęcie porządku obrad

Z sali obrad wyszedł radny Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodnicząca  poinformowała,  że  radni  otrzymali  porządek  obrad  w  materiałach  sesyjnych

(załącznik nr 3).  Wpłynął  także wniosek Zarządu o rozszerzenie porządku obrad o dodatkowe

punkty:

- 14 a - Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia zniesionego Sądu Rejonowego w Nowym Mieście

Lubawskim,

14b - Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pod nazwą „W życzliwej szkole marzenia

stają się celem – praktyki zawodowe w Niemczech”.

Wniosek stanowi załącznik nr 4.

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma uwagi do przedstawionych propozycji. Nikt nie miał uwag. 

Przewodnicząca  zapytała,  kto z  radnych głosuje za przyjęciem porządku obrad.  Głosowało 15

radnych. Wszyscy głosowali „za”.

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie LVI Sesji Rady Powiatu.
2. Stwierdzenie quorum.
3. Powołanie Sekretarza obrad.
4. Przyjęcie porządku obrad.
5. Przyjęcie protokołu z LV Sesji Rady Powiatu.
6. Sprawozdanie z prac Zarządu.
7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/364/2013 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 19.12.2013 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2014 – 2034 oraz uchwał zmieniających: 
XLIX/383/2014 z dnia 23.01.2014 r., L/400/2014 z dnia 27.02.2014 r., LI/407/2014 z dnia 
27.03.2014 r., LII/411/2014 z dnia 23.04.2013 r., LIII/419/2014 z dnia 28.05.2014 r.. 
LIV/431/2014  z dnia 26.06.2014 r. , LV/437/2014 z dnia 31.07.2014 r.

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/365/2013 Rady Powiatu w Nowym 
Mieście Lubawskim z dnia 19.12.2013 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 
nowomiejskiego na 2014 r. oraz uchwał zmieniających: XLIX/384/2014 z dnia 23.01.2014 
r., L/401/2014 z dnia 27.02.2014 r., LI/408/2014 z dnia 27.03.2014 r., LII/412/2014 z dnia 
23.04.2014 r., LIII/420/2014 z dnia 28.05.2014 r., LIV/432/2014 z dnia 26.06.2014 r., 
LV/438/2014 z dnia 31.07.2014 r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Zarząd Powiatu w Nowym 
Mieście Lubawskim umowy partnerskiej z Gminą Biskupiec. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Zarząd Powiatu w Nowym 
Mieście Lubawskim umowy partnerskiej z Gminą Grodziczno. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Zarząd Powiatu w Nowym 
Mieście Lubawskim umowy partnerskiej z Gminą Kurzętnik. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Zarząd Powiatu w Nowym 
Mieście Lubawskim umowy partnerskiej z Gminą Nowe Miasto Lubawskie.

14. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia prawa do nagrody jubileuszowej przez Starostę 
Nowomiejskiego.

14a. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia zniesionego Sądu Rejonowego w Nowym 
Mieście Lubawskim.
14b. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pod nazwą „W życzliwej szkole 
marzenia stają się celem – praktyki zawodowe w Niemczech”.
15. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych.
16. Sprawy różne.
17. Zakończenie obrad LVI Sesji Rady Powiatu.

Na salę obrad wszedł radny Wiśniewski.
Ad. 5

Przyjęcie protokołu z LV Sesji Rady Powiatu 

Sekretarz  obrad  LV  Sesji  Rady  Powiatu  p.  Wacław  Jabłoński  poinformował,  że  zapoznał  się  z

protokołem.  Jego  treść  jest  zgodna  z  przebiegiem  sesji.  Radny  nie  wniósł  uwag  do  protokołu  i

wnioskował o jego przyjęcie bez odczytywania.

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr LV/2014. Głosowało 16

radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu.

Ad. 6

Sprawozdanie z prac Zarządu

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 23 lipca do 4

września 2014 r.  oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach:  10, 22,  31 lipca oraz 11 i  19

sierpnia 2014r. (załącznik nr 5).

Przewodnicząca poprosiła o krótkie uzupełnienie informacji.

Starosta  poinformowała,  że  z  ważniejszych  wydarzeń  jakie  miały  miejsce  w  okresie

międzysesyjnym należy wymienić:

- w dniach 14 – 21 sierpnia odbył się obóz drużyn pożarniczych z udziałem młodzieży z powiatu

Oldenburg,

- Zarząd przyjmował sprawozdania z realizacji zadań przed organizacje pozarządowe – do żadnego

z nich nie było uwag, organizacje dobrze wypełniają swoje zadania,

- wieloletni dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy p. Tadeusz Ławicki odszedł na emeryturę, 

-  od 1 września nowym dyrektorem jest  p. Tomasz Rafalski – kandydata wyłoniono w drodze

konkursu, w skład komisji konkursowej weszło dwóch członków Powiatowej Rady Zatrudnienia –

3



Burmistrz  Nowego  Miasta  Lubawskiego  Józef  Blank  i  Z-ca  Wójta  Gminy  Kurzętnik  Andrzej

Ochlak.  W komisji  była  też Sekretarz  Powiatu  Ewa Kalisz  – Górzkowska i  Skarbnik Powiatu

Halina  Bartkowska  /Przewodniczącym  komisji  był  Wicestarosta  Marcin  Buliński/  Kandydaci

wypełniali  testy,  przedstawiali  swoją  koncepcję  funkcjonowania  PUP.  P.  Rafalski  uzyskał

największą liczbę punktów i od 1 września pełni funkcję Dyrektora PUP. 

- w Starostwie odbyła się kontrola Regionalnej Izby Obrachunkowej – 6 sierpnia odbyło się jej

podsumowanie, kontrola wypadła dobrze,

- odbyły się dożynki w Zwiniarzu, Lekartach, Pokrzydowie. 

Starosta przypomniała, że 20 września odbędą się dożynki powiatowo – gminne w Biskupcu,

-  odbyło  się  uroczyste  odsłonięcie  pomnika  gen.  Waraksiewicza  w  Mszanowie  –  Starosta

powiedziała, że podczas obchodów Dnia Weterana w Olsztynie również doceniono tę inicjatywę,

- 50-lecie istnienia Szkoły Podstawowej w Nowym Mieście Lubawskim im. Jana Pawła II,

-  posiedzenie  Rady Organizacji  Pozarządowych,  na którym wybrano nową Radę na kolejną 2-

letnią kadencję,

Starosta powiedziała,  że jest  też dobra informacja jeżeli  chodzi  o budowę obwodnicy Nowego

Miasta  Lubawskiego  –  obwodnica  została  wpisana  w  mandat  negocjacyjny  Województwa

Warmińsko – Mazurskiego co było warunkiem realizacji  inwestycji.  Po podpisaniu stosownych

dokumentów,  inwestycja  może  być  realizowana.  Finansowana ma być  ze  środków unijnych,  a

wkład własny będzie pochodzić ze środków budżetu państwa.   

Przewodnicząca zapytała czy ktoś z radnych ma pytania.

Radny Marek Ząbkiewicz zapytał ilu było chętnych na stanowisko Dyrektora PUP. 

Starosta odpowiedziała, że zgłosiły się cztery osoby, wszystkie spełniły wymogi formalne. Oferty

złożyło  trzech  panów  i  jedna  pani.  Jak  już  wspomniano,  kandydaci  przedstawiali  koncepcje

funkcjonowania urzędu i wypełniali testy. Testy składały się z pytań z zakresu ustawy o promocji

zatrudnienia i instytucjach rynku pracy. Każdy z kandydatów otrzymywał te same pytania. Wymogi

ustawowe  spełnili  wszyscy  kandydaci,  a  najwięcej  punktów  zdobył  p.  Rafalski.  P.  Rafalski

pracował kiedyś w nowomiejskim PUP, potem pracował w Ośrodku Doskonalenia Zawodowego.

Ostatnim miejscem pracy był urząd pracy w Lublinie.  

Na salę obrad weszli panowie: Walenty Rudnicki i Tomasz Krystochowicz.

Przewodnicząca zapytała czy są inne pytania. Radni nie mieli więcej pytań.

Ad. 7

Wnioski, interpelacje i zapytania radnych

Przewodnicząca  zapytała  czy  ktoś  z  radnych  pragnie  zgłosić  jakieś  wnioski,  interpelacje  lub

zapytania.
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Radna  Danuta  Mazurkiewicz  zapytała  na  jakich  zasadach  działa  w  Szpitalu  Powiatowym

Ambulatorium Powiatowe. Według wiedzy radnej ambulatorium działa od godziny 1800 do godz.

600 następnego dnia. Radna poinformowała, że 9.08 radna była w ambulatorium i czekała 2 godziny

i  nie  było  żadnego  lekarza.  Kolejka  oczekujących  była  bardzo  długa.  Ludzie  byli  bardzo

zdenerwowani.  Radna  pojechała  z  chorą  mamą  do  domu  i  kiedy  po  1,5  godziny  wróciła  do

ambulatorium i nadal nie było żadnego lekarza. 

Przewodnicząca odpowiedziała, że wniosek zostanie przekazany i na następnej sesji, kiedy będą

obecni wszyscy kierownicy jednostek, dyrektor przedstawi wyjaśnienia w tej sprawie.

Radna Mazurkiewicz dodała, że oczekujący w kolejce wiedzieli, że szpital podlega pod powiat i

pod jej adresem padały nieprzychylne komentarze.

Radny  Stanisław  Czajka  powiedział,  że  w  czerwcu  składał  wniosek  o  przywrócenie  badań

kierowców zatrzymanych przez policję w nowomiejskim szpitalu. Jeżeli sprawa została załatwiona,

prosi aby p. Starosta o tym poinformowała. Od zgłoszenia wniosku minęły trzy miesiące i był to

wystarczający czas, aby Zgromadzenie Wspólników mogło podjąć decyzję w tej sprawie. Jeżeli nie,

to radny w imieniu mieszkańców wnioskuje, aby do następnej sesji sprawa była załatwiona. To ma

być  decyzja  Zgromadzenia  Wspólników,  a  nie  dyrektora  szpitala,  czy  on  chce  czy  nie.  W

przeciwnym razie, radny złoży na następnej sesji wniosek o wotum nieufności dla Zgromadzenia

Wspólników.  Kolejna  sprawa  jaką  poruszył  była  kwestia  posiedzenia  Komisji  Rolnictwa.

Przedmiotem posiedzenia  będą  różne  tematy  związane  z  rolnictwem.  Tak było  w przeszłości  i

bardzo  dobrze.  Jednak  jeszcze  nie  zdarzyło  się,  żeby  na  posiedzenie  komisji  zapraszano

wszystkich /ok. 100/ sołtysów z terenu całego powiatu. Taka jest ocena nie tylko radnego, ale i

kilku sołtysów z terenu powiatu. W tej kadencji też takiego zaproszenia nie było. Radny ma prawo

domniemywać, że jest to akcent wyborczy. Radny nie jest przeciwny takiemu spotkaniu, ale jego

zdaniem komisja czy oddelegowane osoby, powinny udać się do gminy, na sesję, na której obecni

są radni i sołtysi albo do punktu konsultacyjnego działającego przy gminie, gdzie można pozyskać

informacje na temat  funduszy pomocowych.  Radny dodał,  że niektórzy sołtysi  oczekują zwrotu

kosztów podróży do Nowego Miasta i z powrotem.

Przewodnicząca zapytała czy to też jest wniosek.

Radny Czajka odpowiedział, że to nie jest wniosek, ale jego głos w sprawie. Jego zdaniem należy

wychodzić do ludzi, a nie stu sołtysów zapraszać tutaj. Jest to też pewien wysiłek organizacyjny.

Przewodnicząca stwierdziła, że to już zmartwienie komisji jak to zorganizować, żeby się wszyscy

pomieścili. Należy komisję pochwalić za sposób działania i przekazywania informacji. Posiedzenie

komisji to dobrze przygotowane spotkania, na które zapraszane są kompetentne osoby. W gminach
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organizuje  się  podobne  spotkania.  Przewodnicząca  dodała,  że  ona  akurat  zaproszenia  na

posiedzenie nie otrzymała.

/wyjaśniono, że wszyscy radni otrzymali zaproszenia na tablety/   

Radny Czajka stwierdził, że zaproszenia na posiedzenia powinna podpisać Przewodnicząca Rady

wspólnie z Przewodniczącym Komisji, a nie p. Starosta.  

Przewodnicząca  odpowiedziała,  że  radny  powinien  sięgnąć  do  przepisów,  gdzie  jest  wyraźnie

napisane, kto reprezentuje Radę Powiatu na zewnątrz. Przeprosiła, że nie odczytała informacji na

tablecie, bo ma problemy techniczne z dostępem do Internetu. 

Przewodniczący Komisji Adam Głowacki wyjaśnił, że cel spotkania nie był polityczny. Sołtysów

zaproszono dlatego, że wchodzi nowy PROW 2014 - 2020 i system dopłat zmienia się na tyle, że

już tegoroczne zasiewy mają wpływ na dopłaty, jakie mogą otrzymać rolnicy w przyszłym roku.

Chodzi o to, aby informacja dotarła do jak największej liczby osób za pośrednictwem rolników.

Radny Kazimierz Wiśniewski powiedział, że dwa tygodnie temu zwracano uwagę na to, że teren

wokół  byłej  szkoły  w  Czachówkach  bardzo  zarósł  chwastami  m.in.  barszczem  Sosnowskiego.

Widok był przerażający. Radny zapytał czy teren uporządkowano. Radny ponownie wnioskował o

remont drogi do Kisielic. W ubiegłym tygodniu znów był wypadek. Przez to, że most na drodze

wojewódzkiej w Słupnicy jest zamknięty, droga powiatowa jest w coraz gorszym stanie.

Radny Romuald Koszewski powiedział, że powoli kończy się kadencja Rady. Radny wnioskował,

aby podać informacje na temat nieobecności radnych /nieusprawiedliwionych/ na posiedzeniach.

Przewodnicząca powiedziała, że jedna z ostatnich sesji będzie poświęcona takiemu podsumowaniu.

Przewodnicząca poprosi też o rozliczenie z pracy każdą komisję. Zwróci się również do p. Starosty

o  rozliczenie  budżetu,  sprawozdanie  co  zrealizowano  w  tej  kadencji,  a  czego  nie  udało  się

zrealizować. Poprosi również o krótkie sprawozdania z pracy jednostek organizacyjnych powiatu –

co udało się zrealizować w tej  kadencji.  Przewodnicząca dodała, że postara się, aby w połowie

października takie sprawozdania były przedłożone. Stwierdziła, że mijająca kadencja trudna. Nie

była kadencją wielkich inwestycji, ale spłacania długów poprzedników.

Radny Mirosław Galiński  zapytał  o drogę Zajączkowo – Rakowice.  Poinformował,  że najpierw

pojawiła się informacja, że inwestor który pracuje przy budowie nowej linii kolejowej, ma położyć

nowy dywanik na drodze. Teraz słychać głosy, że droga ma być tylko łatana. Mieszkańcy nie chcą,

aby była tylko łatana. Kolejna sprawa – mieszkańcy monitują o wycinkę dwóch drzew w Mrocznie,

a także  na zakręcie w Świniarcu, gdzie drzewo kruszy nowy asfalt. 

Radny Andrzej Andrzejewski podniósł temat drzew i krzaków na terenie za mostem w ciągu ul.

Mszanowskiej. Chodzi o topole i krzaki. Radny zgłaszał sprawę p. Wicestaroście. 

Radny Ząbkiewicz zgłosił wniosek w sprawie remontu drogi Tereszewo – Szafarnia.
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Starosta powiedziała,  że droga do Partęczyn została wyremontowana od strony Brodnicy.  Teraz

należy pomyśleć o remoncie drogi od strony naszego powiatu.

Radna  Mazurkiewicz  przypomniała  o  konieczności  remontu  drogi  wewnętrznej  przy  budynku

Starostwa przy ul. Grunwaldzkiej 3.

Radna Katarzyna Trzaskalska odpowiedziała, że ogłoszono już przetarg na remont drogi.

Dyrektor ZDP Ryszard Kłosowski dodał, że jutro będzie podpisywana umowa z wykonawcą.

Radny  Jan  Czapliński  powiedział,  że  planuje  wycinkę  kilku  drzew  przy  trasie  Mroczenko  –

Grodziczno. Na trasie panuje teraz wzmożony ruch i trudno to będzie przeprowadzić. Potrzebna jest

pomoc ZDP jeżeli chodzi o wstrzymanie ruchu. Termin - przełom września i października,

P. Kłosowski odpowiedział, że nie widzi problemu. Wyjaśnił, że chodzi o drzewa które rosną w

lesie, ale pochylają się nad pasem drogowym.

Przewodnicząca zapytała czy są jeszcze jakieś pytania, wnioski. 

Nikt się nie zgłosił.

Ad. 8

Podjęcie  uchwały  w sprawie  zmiany uchwały  Nr XLVII/364/2013  Rady  Powiatu  w

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 19.12.2013 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy

Finansowej  Powiatu  Nowomiejskiego  na  lata  2014  –  2034  oraz  uchwał  zmieniających:

XLIX/383/2014  z  dnia  23.01.2014  r., L/400/2014  z  dnia  27.02.2014  r., LI/407/2014  z  dnia

27.03.2014  r.,  LII/411/2014  z  dnia  23.04.2013  r.,  LIII/419/2014  z  dnia  28.05.2014  r.,

LIV/431/2014 z dnia 26.06.2014 r., LV/437/2014 z dnia 31.07.2014 r.

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska poinformowała, że zmiana WPF wiąże się ze zmianą budżetu

tegorocznego.  Plan  dochodów  budżetowych  wzrasta  o  100 157,00  zł.  Wiąże  się  to  głównie  z

decyzjami Wojewody oraz środkami przekazywanymi przez gminy, a także wpisaniem do budżetu

inwestycji związanej z przebudową drogi powiatowej Nowe Miasto Lubawskie - Mroczno - Słup na

odcinku Nowe Miasto Lubawskie – Gwiździny. W tym roku ma być wydatkowane  tylko 5 000,00

zł. , złożenie wniosku i realizacja inwestycji ma nastąpić w przyszłym roku.

Radny Czajka zapytał jakiej długości odcinek ma być realizowany za ogólną kwotę ok. 3 200 tys.

zł. 

P. Kłosowski odpowiedział, że 4,1 km. Cała ulica Lidzbarska ma być przebudowana, to pochłonie

ok. 1 mln zł.  Wykonany będzie także kolektor, chodnik, azyl  zwalniający,  zjazdy z rurami pod

zjazdami itd. Z uwagi na domy mieszkańców położone wzdłuż ulicy,  Burmistrz Miasta również

zadeklarował wsparcie finansowe, mimo, że sama ul. Lidzbarska leży na terenie gminy Kurzętnik.

Samorząd miasta udzieli wsparcia w kwocie 140 tys. zł. bez żadnego zwrotu z powiatu.
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Radny Czajka zapytał o jaki odcinek chodzi.

P. Kłosowski odpowiedział, że ok. 500-600 metrów. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag.

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr LVI/445/2014 (załącznik nr 6)

podjęto jednogłośnie.

Ad. 9

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/365/2013 Rady Powiatu

w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 19.12.2013 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu

nowomiejskiego na 2014 r. oraz uchwał zmieniających: XLIX/384/2014 z dnia 23.01.2014 r.,

L/401/2014 z dnia 27.02.2014 r., LI/408/2014 z dnia 27.03.2014 r., LII/412/2014 z dnia

23.04.2014  r.,  LIII/420/2014  z  dnia  28.05.2014  r.,  LIV/432/2014  z  dnia  26.06.2014  r.,

LV/438/2014 z dnia 31.07.2014 r.

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

P. Skarbnik wyjaśniła, że o 3 323 zł. zwiększa się wartość zadania inwestycyjnego – Przebudowa

drogi wewnętrznej przy nieruchomości na ul. Grunwaldzkiej 3. Kolejna zmiana, wspomniana już w

poprzednim punkcie, dotyczy inwestycji na drodze do Gwiździn. Pojawiają się też nowe zadania

inwestycyjne:

 – zakup samochodu lekkiego dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej (na to zadanie

gminy: Kurzętnik i Nowe Miasto Lubawskie przekażą po 20 tys. zł. ) 

- utwardzenie parkingu przy Zespole Szkół Zawodowych w Kurzętniku - 18 450 zł. 

-  przebudowa  drogi  powiatowej  Radomno  –  Rakowice  –  Zajączkowo  Lub.  (dług.  130  mb)  –

103 023 zł.

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag.

Przystąpiono  do  głosowania.  Głosowało  16  radnych.  Uchwałę  LVI/446/2014  (załącznik  nr  7)

podjęto jednogłośnie.

Ad. 10

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Zarząd Powiatu w

Nowym Mieście Lubawskim umowy partnerskiej z Gminą Biskupiec

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag.

Przystąpiono  do  głosowania.  Głosowało  16  radnych.  Uchwałę  LVI/447/2014  (załącznik  nr  8)

podjęto jednogłośnie.

Ad. 11
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Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Zarząd Powiatu w

Nowym Mieście Lubawskim umowy partnerskiej z Gminą Grodziczno

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag.

Przystąpiono  do  głosowania.  Głosowało  16  radnych.  Uchwałę  LVI/448/2014  (załącznik  nr  9)

podjęto jednogłośnie.

Ad. 12

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Zarząd Powiatu w

Nowym Mieście Lubawskim umowy partnerskiej z Gminą Kurzętnik

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

P.  Kłosowski  poinformował,  że  w  przypadku  gmin  Kurzętnik  i  Nowe  Miasto  Lubawskie

wynegocjowano, że powiat daje gminom po 258 tys. zł., a gminy powiatowi – po 458 tys. zł. Ten

fakt należy podkreślić. Łącznie z 140 tys.  zł.  z gminy miejskiej  daje to łączną kwotę na wkład

własny w inwestycję  związaną  z  przebudową drogi  Nowe Miasto  –  Gwiździny.  P.  Kłosowski

podsumował, że gminy włączyły się aktywnie w przebudowę drogi. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag.

Przystąpiono  do głosowania.  Głosowało  16  radnych.  Uchwałę  LVI/446/2014  (załącznik  nr  10)

podjęto jednogłośnie.

Ad. 13

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Zarząd Powiatu w

Nowym Mieście Lubawskim umowy partnerskiej z Gminą Nowe Miasto Lubawskie

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag.

Przystąpiono  do głosowania.  Głosowało  16  radnych.  Uchwałę  LVI/450/2014  (załącznik  nr  11)

podjęto jednogłośnie.

Ad. 14

Podjęcie uchwały w sprawie nabycia prawa do nagrody jubileuszowej przez Starostę 

Nowomiejskiego

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. 

Radny Marek Ząbkiewicz powiedział, że zapowiadano, że przez 4 lata będą oszczędności. Radny 

zapytał czy nagroda dla p. Starosty jest nagrodą obligatoryjną.

Radca Prawny Maciej Sikorski wyjaśnił, że jest to nagroda obligatoryjna, dlatego w par. 1 uchwały 

zapisano, że „stwierdza się nabycie prawa do nagrody jubileuszowej”. 
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Radny Ząbkiewicz zapytał czy wobec tego uchwała Rady nie jest zbędna.

Przewodnicząca odpowiedziała, że skoro ustawodawca dał Radzie delegację do podjęcia uchwały, 

to należy ją podjąć. Jest to ustawowo należna nagroda.

Przystąpiono  do głosowania.  Głosowało  16  radnych.  Uchwałę  LVI/451/2014  (załącznik  nr  12)

podjęto jednogłośnie.

Ad. 14a

Podjęcie  uchwały  w  sprawie utworzenia  zniesionego  Sądu  Rejonowego  w  Nowym

Mieście Lubawskim

Przewodnicząca  odczytała  projekt  uchwały. Przewodnicząca  poinformowała,  że  kiedy znoszono

niektóre sądy, Rada protestowała przeciwko temu. Niestety, nasz sąd został włączony w struktury

sądu w Iławie.

Starosta  powiedziała,  że  początkowo  były  dwa  kryteria,  które  należało  spełnić,  żeby  sąd

przywrócić:

1. ilość mieszkańców w powiecie – powyżej 50 tys.

2. ilość spraw – powyżej 5 tys. rocznie.

Sądy,  które  te  warunki  spełniały,  zostały  przywrócone.  15  lipca  br.  weszły  w  życie  przepisy,

zgodnie z którymi mogą zostać przywrócone sądy, które spełniają warunek związany z liczbą spraw

/kryterium dot. liczby ludności nie spełniamy/. Starosta rozmawiała z Wiceprezesem Sądu i prosiła

o podanie danych odnośnie liczby spraw. Takich spraw w 2012 r. (a ten rok będzie brany pod

uwagę) było 5053. Dla porównania – w I półroczu 2014 r. było już 2716. Starosta powiedziała, że

jeżeli  jest  jakaś  szansa,  należy  spróbować  sąd  przywrócić.  Decyzję  w  tej  sprawie  podejmuje

Minister Sprawiedliwości.

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag.

Przystąpiono  do głosowania.  Głosowało  16  radnych.  Uchwałę  LVI/452/2014  (załącznik  nr  13)

podjęto jednogłośnie.

Ad. 14b

Podjęcie uchwały w  sprawie zatwierdzenia projektu pod nazwą „W życzliwej szkole

marzenia stają się celem – praktyki zawodowe w Niemczech”

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

Radca Prawny wnioskował o dokonanie autopoprawki w uchwale polegającej na wykreśleniu zapis

mówiącego o tym, że wykonanie uchwały powierza się również dyrektorowi szkoły. Wykonanie

uchwały  należy  powierzyć  tylko  Zarządowi  Powiatu.  Dyrektor  wykonuje  swoje  zadania  z

upoważnienia Zarządu. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag.
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Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę LVI/450/2014 wraz z autopoprawką

(załącznik nr 14) podjęto jednogłośnie.

Ad. 15

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych

Przewodnicząca poprosiła o odpowiedź na pytania.

Starosta  odpowiedziała,  że komendant  policji  przesłał  odpowiedź w sprawie badań kierowców.

Dyrektor  Szpitala  na posiedzeniu  Zgromadzenia  Wspólników przeprosił,  że  nie  udzielił  jeszcze

odpowiedzi na pismo, ponieważ miał bardzo długą kontrolę NIK-u, ale po powrocie z urlopu na

pewno przygotuje odpowiedź. 

Przewodniczą  zapytała  czy  będzie  to  tylko  odpowiedź  na  pismo  czy  też  wniosek  zostanie

zrealizowany.

Starosta  odpowiedziała,  że nie  ma przeszkód,  aby badania były  wykonywane  w nowomiejskim

szpitalu. Procedura jest taka, że przetarg na badania krwi ogłasza Komendant Wojewódzki. Umowę

ze szpitalem w Iławie można rozwiązać w każdej chwili. Zgromadzenie Wspólników jest dobrej

myśli co do odpowiedzi pana Dyrektora. 

Przewodnicząca poprosiła, aby do następnej sesji była informacja w tej sprawie.

Radny Czajka podkreślił, że jemu nie chodzi o to, żeby ZW było dobrej myśli, tylko o to, żeby ZW

podjęło decyzję. 

Przewodnicząca powtórzyła, że w tej sprawie będzie odpowiedź na najbliższej sesji.

Radny Głowacki poinformował, że korzystając z okazji, że wszyscy są obecni, pragnie jeszcze raz

zaprosić wszystkich na posiedzenie komisji.  Osoby, które skorzystają z zaproszenia, będą miały

okazję przekonać się co do charakteru spotkania. 

Przewodnicząca dodała, że jeśli chodzi o koszty dojazdu, nie należy przesadzać. To dobra wola

sołtysów, że przyjadą na spotkanie i przekażą informacje dalej, a nie obowiązek.

Radny Czajka powiedział, że nie ma uwag do pracy komisji i jej przewodniczącego. Podniósł tę

sprawę, ponieważ otrzymał telefony od sołtysów, że powinno się pojechać do każdej gminy, a nie

zapraszać ich tutaj.

Radny Głowacki powiedział, że takie spotkania, dla 3-4 wsi łącznie, też będą organizowane. Jednak

od czegoś trzeba zacząć. Zaczynamy od spotkania w powiecie, na którym będą ustalane szczegóły

spotkań w mniejszym gronie.

Starosta  poinformowała,  że  jeżeli  chodzi  o  chwasty  na  terenie  po  szkole  w  Czachówkach,  p.

Wicestarosta i p. Wojciech Umiński byli na wizji lokalnej i gdyby nie fakt, że p. Umiński przebywa

obecnie na zwolnieniu lekarskim, sprawa byłaby już załatwiona. Problem jest znany.

Przewodnicząca zapytała czy jest chętny na zakup nieruchomości.
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Starosta odparła, że pewne osoby interesują się, oglądają budynek, ale do przetargu nie przystępują.

Przewodnicząca poprosiła o odpowiedź na wnioski drogowe.

P. Kłosowski udzielił następujących odpowiedzi:

-  remont  drogi  od Piotrowic do granicy powiatu /najgorszy odcinek/  -  firma zewnętrzna robiła

przegląd dróg (taki przegląd robi się co 5 lat) i stan tej drogi został uznany jako zły. Na drodze

ustawiono znaki  ograniczenia  prędkości  do 60 km i  garby.  ZDP wykonał  plan remontów dróg

powiatowych na lata 2014 – 2020, zgodnie z zaleceniem kontroli NIK. Odcinków dróg, których

stan określono jako zły, wymagających natychmiastowej odnowy, jest 40 km. Z tym problemem

trzeba będzie się zmierzyć. W przyszłym roku robiony będzie remont drogi do Gwiździn. Również

droga do Partęczyn też została zakwalifikowana do dróg o złym stanie technicznym. Jedyną szansą

na remont jest pozyskanie środków z zewnątrz, ze wsparciem z gmin. Powiat sam temu nie podoła.

Na te drogi będą składane wnioski w przyszłej kadencji. Aplikować można jedynie z Narodowego

Programu Przebudowy Dróg Lokalnych tzw. „schetynówek”, z RPO już nie ma takiej możliwości.

Zasady przyznawania środków w ramach „schetynówek” mają się zmienić w przyszłym roku, ale za

wcześnie na szczegóły. Do tej pory wnioski składane przez powiat, plasowały się w czołówce listy

rankingowej. ZDP będzie składał propozycje do remontów, ale decyzję podejmuje zawsze Rada

Powiatu.  

- remont drogi Zajączkowo – Rakowice – p. Kłosowski wyjaśnił, że firma „Budimex” wykonuje

wiadukt na drodze powiatowej, administrowanej przez ZDP w Iławie. 300 metrów od granicy z

naszym powiatem. W ramach inwestycji  wykonywano dużo prac ziemnych,  wywożono znaczne

ilości ziemi. Pojazdy jeździły drogą powiatową i gminną, które uległy zniszczeniu. ZDP pojechał z

policją na miejsce, wykonano zdjęcia. Odbyło się kilka spotkań. Udało się wywalczyć,  że firma

wykona nakładki. Wykonanie nowego dywanika było niestety jedynie pobożnym życzeniem sołtysa

Zajączkowa. Sołtys walczył o drogę, ale nie można oczekiwać rzeczy niemożliwych. Połowa drogi,

którą jeździł ciężki transport pozapadała się, ale druga jest dobra. I nie można oczekiwać, że firma

wyremontuje także te miejsca, które nie były zniszczone. Firma wykona remont tak, jak ustalono na

komisjach, w których uczestniczył też p. Wicestarosta. Nigdy nie było mowy o wykonaniu całego

dywanika. 

- wycinka drzew – niejednokrotnie mówiono o tym, że z wycinką drzew jest problem. Jeżeli ktoś

zgłasza potrzebę wycinki, ZDP od razu je zaznacza i przygotowuje wniosek. Robione są zdjęcia,

przyjeżdża  komisja  z  Regionalnej  Dyrekcji  Ochrony Środowiska i  każde drzewo ogląda.  Jeżeli

drzewo jest zdrowe, cały wniosek jest odrzucany. Wszystko przeciąga się czasie np. wniosek jest

składany jesienią,  a  zgoda na  wycinkę  przychodzi  aż  w maju.  Drzewa w Mrocznie  mogą  być

zaznaczone i przygotowane wnioski o wycinkę, ale jeżeli chodzi o Świniarc – nie ma mowy, żeby
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uzyskać zgodę RDOŚ. Nie jest ważne czy drzewo stoi na łuku drogi, czy podnosi asfalt. Dopóki nie

zmieni się polityka RDOŚ, tak to będzie wyglądało. Decyzję o wycince wydają wójtowie, ale nie

jest to możliwe bez pozytywnej opinii RDOŚ. Jeżeli chodzi o Mszanowo, w tym roku wycięto 4

topole, ale w przypadku tych drzew, traktowanych jako chwast, decyzję wydaje wójt gminy i nie

ma z tym problemu.  ZDP zaznaczy do wycinki  wszystkie  topole i  jeżeli  gmina  wyda decyzję,

zostaną wycięte. 

-  remont  drogi  Tereszewo  –  Szafarnia  –  tydzień  temu  pracował  remonter,  droga  została

wyremontowana,

- remont drogi wewnętrznej przy ul. Grunwaldzkiej – jutro odbędzie się podpisanie umowy, do 15

października br. remont ma być wykonany.

-  wycinka  drzew  w  lesie  przy  trasie  Mroczenko  –  Grodziczno  –  p.  Kłosowski  poprosił  o

telefoniczne powiadomienie na 3 dni przez wycinką, sprawa będzie załatwiona.  

Radna Mazurkiewicz zapytała jaki będzie koszt remontu drogi wewnętrznej.

P. Kłosowski odpowiedział, że 103 tys. zł. po przetargu.     

Radny Ząbkiewicz zapytał czy komisja badająca stan dróg była bardzo kosztowna.

P.  Kłosowski  odpowiedział,  że  nie,  była  bardzo  tania,  a  plan  rozwoju  dróg  ZDP wykonał  we

własnym zakresie.

Radny Ząbkiewicz powiedział, że w sprawie wycinki drzew powinny zmienić się przepisy. Radny

zapytał czy nie należałoby wystąpić z apelem o zmianę przepisów. W wypadkach z udziałem drzew

giną ludzie.

P.  Kłosowski  odpowiedział,  że  takie  restrykcyjne  podejście  obowiązuje  tylko  w  naszym

województwie. Na każdym spotkaniu sprawa wycinki drzew jest podnoszona, ale niestety nic się

nie zmienia. W każdym powiecie naszego województwa jest taki sam problem.

Ad. 16

Sprawy różne

Przewodnicząca zapytała czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. 

Radny Andrzejewski wnioskował do Starosty lub Zarządu o przemyślenie działań promocyjnych.

Są dwie drużyny znajdujące się wysoko w rozgrywkach piłki nożnej -  Finishparkiet Drwęca jest w

III lidze, Radomniak Radomno – w V lidze. Powiat mógłby się promować, a jednocześnie pomóc

klubom  finansowo.  Chodzi  o  przemyślenie  kwestii  umieszczenia  logo  powiatu  na  koszulkach

sportowców.   

Ad. 17
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Zakończenie obrad LVI Sesji Rady Powiatu

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła obrady LVI Sesji Rady Powiatu.   

Protokół sporządziła:                    Przewodnicząca Rady Powiatu

             Anna Andrzejczak                                          Zofia Andrzejewska
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